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Onderwerp 

Datacenters en Varend ontgassen 

 

 

 

Geachte leden van de Provinciale Staten van provincie Flevoland, 

 

In aanvulling op de 1e Begrotingswijziging 2022 van de Randstedelijke Rekenkamer die wij 13 januari jl. in 

concept naar u verzonden hebben, informeren wij u graag over onze oriëntatie voor mogelijk onderzoek 

naar de onderwerpen ‘Datacenters’ en ‘Varend ontgassen’. Voor beide onderwerpen is door u (via de 

Programmaraadsleden) in 2021 onze aandacht gevraagd. In deze brief informeren we u over de stand 

van zaken en het vervolg. De inhoud is afgestemd met de heer N. Beenen, mevrouw Y. den Boer en 

mevrouw M. Dubois, die namens Flevoland deelnemen aan de Programmaraad van de Randstedelijke 

Rekenkamer.  

 

Datacenters 

Op 16 september jl. vond de online bijeenkomst van de Programmaraad plaats. Op de agenda stond de 

advisering over ons onderzoeksprogramma voor het laatste kwartaal 2021 en 2022. Daarvoor hadden wij 

op vervolg van de eerdere bijeenkomst van de Programmaraad een shortlist opgesteld met zeven 

potentiële onderzoeksonderwerpen, waarvan we er – gezien onze onderzoekscapaciteit – daadwerkelijk 

twee kunnen uitvoeren. De Programmaraadsleden werd gevraagd de onderzoeksonderwerpen te 

prioriteren. Het onderwerp Datacenters stond op deze lijst met potentiële onderzoeksonderwerpen.. 

Tijdens de Programmaraadsvergadering prioriteerden de leden van de andere drie Randstadprovincies dit 

onderwerp niet hoog. Maar daarnaast werd wel afgesproken dat de Rekenkamer en leden van Flevoland 

gezamenlijk zouden bezien of en zo ja wanneer een provincie specifiek onderzoek zou kunnen worden 

opgestart. We zijn dit onderwerp toen nader gaan verkennen, onder andere door met enkele Statenleden 

gesprekken te voeren om duidelijk te krijgen of een rekenkameronderzoek toegevoegde waarde zou 

hebben voor PS en wat daarbij de insteek zou kunnen zijn. Op basis van die gesprekken hebben we 

geconstateerd dat er bij PS behoefte is aan duidelijke en geverifieerde informatie over datacenters. Naast 

het voeren van gesprekken hebben wij gevolgd hoe het dossier datacenters de afgelopen maanden in PS 

is behandeld. Inhoudelijk stonden met name de ontwikkelingen rond het Datacenter Zeewolde en de in 

ontwikkeling zijnde Datacenterstrategie centraal. De Rekenkamer ziet dat PS regelmatig worden 

geïnformeerd; schriftelijk en ook mondeling in een beeldvormende sessie. Tevens zijn PS op dit moment 

in afwachting van het feitenrelaas van het handelen van GS inzake datacenters, dat GS in maart a.s. aan 

PS dienen aan te leveren (zie motie 6, PS-vergadering 8 december 2021). Het is de Rekenkamer niet 
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ontgaan dat op verschillende momenten vanuit PS kritische opmerkingen zijn geuit over de wijze waarop 

GS hen hebben geïnformeerd over en betrokken bij dit thema.  

In de eerste begrotingswijziging 2022 kunt u zien dat onze onderzoeksplanning geen ruimte biedt voor 

een onderzoek op korte termijn, maar de vraag of een rekenkameronderzoek op het thema Datacenters 

toegevoegde waarde kan hebben houdt zeker onze aandacht. In de tussentijd volgt de Rekenkamer de 

Flevolandse ontwikkelingen op dit dossier nauwgezet.  

 

Varend ontgassen  

Het onderwerp Varend ontgassen vraagt sinds oktober vorig jaar aandacht van GS en PS. In het 

interpellatiedebat van 10 november 2021 werd geopperd om een verzoek aan de Randstedelijke 

Rekenkamer te doen om te onderzoeken welke mogelijkheden de provincie heeft om in te grijpen. Dit 

voorstel werd unaniem gesteund door PS. Vervolgens is door de secretaris van de Programmaraad 

geïnventariseerd of er ook bij de andere Randstad-provincies belangstelling is voor een dergelijk 

onderzoek. Het thema bleek weliswaar bij drie van de vier provincies actueel, maar de meningen 

verschilden of de Rekenkamer er onderzoek naar zou moeten doen. De Rekenkamer heeft daarom 

besloten ook naar dit onderwerp een verkenning uit te voeren en daarbij naast de provincie Flevoland, ook 

de provincies Noord-Holland, Utrecht en Zuid-Holland te betrekken. Deze verkenning is momenteel in 

volle gang, we verwachten u eind april te kunnen informeren over de uitkomsten. 

 

Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Mede namens de Flevolandse Programmaraadsleden van de Randstedelijke Rekenkamer: 

 

 

 

 

  
dr.ir. Ans Hoenderdos-Metselaar MBA  
  
bestuurder/directeur  
Randstedelijke Rekenkamer  

 


